

資歷架構認可資歷

透過進修課程 取得



進修課程

例如：

「能力為本」課程

職業資歷階梯課程

- 資歷透過修畢教育及培訓機構的課程以及企業 / 機構 / 政府部門的內部培訓課程取得
- 通過評審當局（即香港學術及職業資歷評審局）或具有自我評審資格的院校的評審

此類課程採用已推行資歷架構之行業所發展的《能力標準說明》為基礎而設計，課程內容直接對應工作間要求的知識和技能

此類課程根據行業制訂的職業資歷階梯內個別工作崗位所須能力而設計

資歷架構 認可資歷



透過評估取得



「過往資歷認可」 資歷

- 資歷由「過往資歷認可」評估機構頒發，確認從業員在職場上積累的工作經驗和能力，而非透過進修課程取得
- 「過往資歷認可」資歷在資歷級別第一級至第四級內

專業資歷

- 資歷透過評估（如考試、技能測驗）取得，而非透過進修課程取得
- 由本地專業團體及監管機構（已通過評審及由教育局局長委任）頒發

可於資歷名冊：www.hkqf.gov.hk
搜尋資歷架構認可資歷

QF-recognised qualifications

QF-recognised
qualifications

By Learning
Programmes



Learning
programmes

Examples:

SCS-based courses

VQP courses

- Qualifications attained through learning programmes that are offered by education & training providers and in-house training programmes offered by enterprises / organisations / government departments
- accredited by the Accreditation Authority i.e. Hong Kong Council for Accreditation of Academic and Vocational Qualifications (HKCAAVQ) or by institutions with self-accrediting status

A category of learning programmes designed based on the Specification of Competency Standards (SCS) developed by industries implementing QF, in which the learning contents are directly related to the knowledge and skills required in the workplace

Another category of learning programmes developed based on the required competencies of different job roles on the Vocational Qualifications Pathway (VQP) developed by industries implementing QF

Recognition of Prior
Learning (RPL)
qualifications

- Qualifications issued by RPL Assessment Agencies in recognition of work experiences and competencies acquired by industry practitioners at the workplace and are attained without undergoing a learning programme
- RPL qualifications are within QF levels 1 to 4

Professional
qualifications

- Qualifications attained through assessments (e.g. examinations, trade tests) and are not underpinned by learning programmes
- issued by local professional and regulatory bodies which have gone through accreditation and appointed by the Secretary for Education

By Assessment



QF-recognised qualifications can be found at
Qualifications Register: www.hkqf.gov.hk